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۲ فوتی و شناسایی ۷۰ ابتلای جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در یک شبانه روز ۷۰ بیمار کووید- ۱۹ در کشور 
شناســایی شــدند و متاســفانه ۲ بیمار نیز در این بازه زمانی جان خود را از 
دســت دادند.به گزارش ایسنا، از روز ۲6 اردیبهشت ماه تا روز ۲۷ اردیبهشت 
ماه ۱۴۰۲ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۷۰ بیمار جدید مبتلا به 
کووید-۱۹ در کشــور شناسایی و ۴6 نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران 
کووید-۱۹ در کشــور بــه ۷ میلیون و 6۱۰ هزار و ۹6۵ نفر رسید.متاســفانه 
در طول ۲۴ ســاعت، ۲ نفــر از بیماران کووید-۱۹ در کشــور جان خود را از 
دســت دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱۴6 هزار و ۲۱۹ رسید.
خوشــبختانه تا روز ۲۷ اردیبهشــت ماه ۷ میلیون و ۳6۴ هزار و ۲۵۳ نفر از 

بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.
۳۰۴ نفــر از بیماران مبتلا بــه کووید-۱۹ در بخش هــای مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۲۷ اردیبهشت ماه نیز ۵6 میلیون 
و ۵6۳ هزار و 6 آزمایش تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.تا روز 
۲۷ اردیبهشــت ماه 6۵ میلیون و ۲۱۷ هزار و ۹۷۱ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون و 
6۱۳ هزار و ۷۳۷ نفر دوز دوم و ۳۱ میلیون و 6۹۷ هزار و ۴۲۹ نفر، دوز سوم 
و بالاتر واکســن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در 
کشــور به ۱۵۵ میلیون و ۵۲۹ هزار و ۱۳۷ دوز رسید.همچنین در حال حاضر 
هیچ شهرســتانی در وضعیت قرمز کرونا نیســت، هفت شــهر نیز در وضعیت 
نارنجی، ۱۰6 شــهر در وضعیت زرد و ۳۳۵ شهر کشــور نیز در وضعیت آبی 

قرار دارند.

پاسخ پلیس راهور به وزارت بهداشت 
درباره آمار فوتی های تصادفات در بیمارستان ها

پلیس راهــور فراجا در واکنش به اظهارات معاون درمان وزارت بهداشــت در 
خصــوص آمار فوتی های تصادفات در بیمارســتان ها جوابیــه ای صادر کرد.به 
گزارش ایلنا، جوابیه پلیس راهور در پاســخ بــه اظهارات معاون درمان وزارت 

بهداشت درباره آمار فوتی های تصادفات در بیمارستان ها به شرح زیر است: 
»پیرو سخنان سردار هادیانفر، رئیس پلیس راهور فراجا در کنفرانس مطبوعاتی 
روز یکشــنبه مورخ ۱۴۰۲/۲/۲۴ در خصوص جان باختن مصدومان تصادفات 
مبنی بر این که ۵۲ درصد در سر صحنه، 6 درصد در حین انتقال و حدود ۴۲ 
درصد نیز در بیمارســتان ها فوت می کنند، شایان ذکر است که براساس آمار 
رسمی سازمان پزشــکی قانونی در بین سال های ۱۳۹۰ تا ۱۴۰۰ در تصادفات 
رانندگی ۵۲ درصــد افراد در صحنه تصادف، 6 درصد درحین انتقال به مراکز 
درمانی و  ۴۲ درصد نیز در مراکز درمانی جان خود را از دســت می دهند.آمار 
موصوف به صورت تفکیکی برای هر ســال و همچنین هر استان موجود است، 
به طوری که در ســال ۱۴۰۱ به منظور اتخاذ راهکارها و اقدامات مناسب برای 
کاهش جان باختگان در مراکز درمانی به عرض ریاست محترم جمهوری رسید.
آمار و درصدهای ارائه شــده فوق بر اســاس آمارهای رسمی سازمان پزشکی 
قانونی و  مربوط به ســهم کل جان باختگان تصادفــات رانندگی از نظر محل 
فوت )در ســر صحنه، حین انتقال و مراکز درمانی( اســت که به اشــتباه این 
گونه برداشت شــده که ۴۲ درصد مصدومان تصادفات در مراکز درمانی فوت 
می کنند.پلیس راهور ضمن قدردانی از زحمات و تلاش های شــبانه روزی کادر 
درمانی کشــور در تمامی بخش ها اعم از اورژانس، بیمارستان ها، درمانگاه ها و... 
امید دارد تا با همکاری های صمیمانه و تنگاتنگ موجبات کاهش جانباختگان 

تصادفات فراهم شود.«

۳۵۰ هزار خانه خالی در تهران وجود دارد
شــهردار تهران اظهار امیدواری کرد که با قانون مالیات بر خانه های خالی، این 
خانه ها وارد بازار مســکن شوند.به گزارش ایسنا، علیرضا زاکانی صبح دیروز در 
حاشــیه جلســه هیئت دولت درباره خانه های خالی تهران اظهار کرد: برآورد 
می شود ۳۵۰ هزار خانه خالی در تهران وجود داشته باشد اما عمده این خانه ها 
در مناطق بالاست و برای سوداگری نگه داشته شده است.وی افزود: ان شاءالله 
با این قانونی که برای مالیات بر خانه های خالی بسته می شود بشود این ها وارد 
بازار مســکن شوند.زاکانی در پاســخ به این سوال که آیا این خانه ها شناسایی 
شده اند؟ گفت: بخش هایی از آن ها شناسایی شده اند که البته عدد آن الان یادم 
نیست. سازمان امور مالیاتی مکلف بود این کار را بکند و ما هم در حال کمک 

کردن به آن ها هستیم.

آغاز ثبت نام پایگاه های تابستانی از هفته چهارم خرداد
سرپرســت اداره کل فرهنگی هنری، اردوها و فضای پرورشی وزارت آموزش و 
پرورش از تدوین دستورالعمل جامعی برای اوقات فراغت دانش آموزان با عنوان 
»تربیــت بدون توقف« خبر داد و گفت: ثبت نام پایگاه های تابســتانی از هفته 
چهارم خردادماه آغاز می شود.حجت الاسلام محمدحسین پورثانی در گفت وگو 
با ایســنا، با بیان اینکه ۳۵۰ اردوگاه دانش آموزی در ســطح کشور داریم که 
شــامل چهار اردوگاه کشــوری، بیش از 6۰ اردوگاه اســتانی می شود و مابقی 
اردوگاه ها منطقه ای هستند اظهار کرد: پس از دوران کرونا، امسال و بخصوص 
در اردیبهشــت ماه، برنامه های بســیاری در اردوگاه ها داشتیم و فضای پرشور 
و نشــاطی حاکم شــده بود. وی افزود: در این ماه تقریبا روز خالی نداشتیم و 
اردوگاه ها هر روز و حتی پنجشــنبه ها و جمعه ها میزبان اردوهای دانش آموزی 

بودند.

جشن های »خیلی دخترونه« در فرهنگسراهای پایتخت
سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران به مناسب دهه کرامت و گرامیداشت 
میلاد حضرت معصومه)س(، جشن های »خیلی دخترونه« را برگزار می کند.به 
گزارش پایگاه خبری تحلیلی فرهنگ و هنر، جشن بزرگ »خیلی دخترونه« با 
هدف تکریم دختران نوجوان و تشکیل باشگاه دختران همزمان با میلاد حضرت 
معصومه)س( در ســطح مناطق ۲۲ گانه شــهر تهران برگزار می شود. »خیلی 
دخترونه« بـا بهره مندی از ظرفیـت مخاطبـان نوجـوان دختـر فرهنگسـراها 
در مقطـع متوسـطه اول و دوم طراحی شده است و بناسـت برنامـه هـای این 
جشن توســـط خـود دختـران طراحـی و بـا راهبـــری محتوایـی و حمایت 
فرهنگسـراها اجـرا شـود.ایــن جشــن شــروعی بــرای راه اندازی باشــگاه 
مخاطبــان دختــر نوجــوان فرهنگسـراها است که با اجرای نمایش، مسابقه، 
نقالی، سرود، شعرخوانی، عکاسی، اهدای جوایز و برپایی نمایشگاه های فرهنگی 
و هنری همراه است.جشن های »خیلی دخترونه« از ۳۱ اردیبهشـــت مـــاه 
مصـــادف بـا روز ولادت حضـرت معصومـــه)س( و روز دختـر تـا تاریـخ ۱۰ 
خـرداد مـاه، میـلاد بـا سـعادت امـام رضـا)ع( در تمامی فرهنگسراهای مناطق 

۲۲ گانه شهر تهران میزبان دختران نوجوان است.

کوچه های پیاده راه ۱۷شهریور باز می شود؟
رئیس کمیته عمران شــورای شــهر تهران در مورد وضعیت کوچه های پیاده 
راه ۱۷ شهریور بعد از بازگشــایی پیاده راه توضیحاتی ارائه کرد.حجت السلام 
محمدآقامیری در گفت وگو با ایســنا، در مورد ســرانجام پیاده راه ۱۷ شهریور 
با بیان اینکه ســاخت این پیاده راه از همان ابتدا با حواشی زیادی مواجه شد، 
گفت: در دوره هایی از مدیریت شــهری وضعیت این پیاده راه اصلاح شد و در 
مقاطعی هم دسترســی هایی از این پیاده راه برای رفــاه حال مردم و به ویژه 
اهالی ایجاد شد.آقامیری با بیان اینکه در راستای آرام سازی، سنگ فرش های 
خیابان ۱۷ شهریور حد فاصل میدان شهدا تا صفا جمع آوری و آسفالت شد و 
در فاز بعدی هم جمع آوری سنگفرش های خیابان صفا تا میدان امام حسین را 
در دســتور کار قرار دادند، اظهار کرد: اما دقت داشته باشید که با این وضعیت 
میدان امام حســین به یک پلازا تبدیل شــده چرا که دور تا دور میدان بسته 
اســت و تنها از ضلع شــرقی میدان امکان خروج وجود دارد و به عبارت دیگر 
در یک ربع دایره تنها در ضلع شــرقی امکان خروج وجود دارد و میدان نیز به 
یک فضای شــهری تبدیل شده اســت.وی افزود: نارضایتی اهالی و درخواست 
کســبه علت بازگشــایی ها بوده، چرا که در حال حاضر ۱۱ سال است که این 
محور به پیاده راه تبدیل شــده و از همان اول نیــز نارضایتی های اهالی را در 

پی داشته است.
آقامیری در پاســخ به این سوال که آیا بازگشایی دسترسی کوچه ها به خیابان 
۱۷ شــهریور نیز بازگشایی می شــود، گفت: در حال حاضر دسترسی کوچه ها 
از خیابان ۱۷ شــهریور مســدود اســت و اهالی برای ورود به کوچه ها مجبور 
هســتند از خیابان های پشتی استفاده کنند که از شهرداری منطقه درخواست 
کردیم که مطالعاتی در مورد بازگشــایی دسترســی کوچه ها انجام دهد و در 
صورت مثبت ارزیابی شدن مطالعات، دسترسی کوچه ها از سمت ۱۷ شهریور 

با برچیدن موانع و رفع اختلاف سطح، ایجاد می شود.

اخبار کوتاه
مدیر کل دفتر آموزش عالی غیردولتی وزارت علوم:

تعدادزیادیازدانشگاههایغیردولتیدچارکمبوددانشجوشدهاند

مدیرکل محیط زیست استان تهران:

۴ میلیون خودرو و ۲ میلیون موتورسیکلت فرسوده در استان تهران تردد می کنند

رئیس سازمان ثبت احوال کشور خبر داد

ثبت چهره جدید افراد برای تمدید کارت های ملی 

صدور ۳۳ مجوز برای مراکز همسریابی در ۱۵ استان کشور

سرپرست وزارت آموزش و پرورش خبر داد

تلاش برای دریافت رتبه همه معلمان تا آخر اردیبهشت

مدیر کل دفتر آموزش عالی غیردولتی وزارت علوم گفت: 
تعداد زیادی از موسســات آمــوزش عالی غیردولتی دچار 
کمبود دانشــجو شده اند و حتی خیلی از دانشجویان صرفا 

دنبال رشته هایی هستند که بازار کار داشته باشند.
ســید رســول عمادی در گفت وگو با ایلنــا در مورد روند 
آمایش رشته ها در دانشگاه های غیردولتی کشور و احتمال 
حذف برخی کدرشــته  محل ها یا حتی تعطیلی واحدهای 
دانشگاهی کم رونق غیردولتی توضیح داد: در حال حاضر 
مشکل دانشگاه های غیردولتی صرفا مشکل رشته ها نیست؛ 
تعداد تقاضاهایی که از حدود ۸۲ موسسه غیردولتی داخل 

کشور دریافت می کنیم، بسیار کم است.
 بنابراین دانشگاه ها و موسسات غیردولتی در گذشته مجوز 
تدریس کدرشــته  محل هایی را دریافت کرده اند، اما امروز 
میزان تقاضا برای این کدرشــته محل هــا فرق کرده و به 
همین دلیل است که بحث ساماندهی آموزش عالی برای ما 
هم بسیار جدی است. او تصریح کرد: بر اساس فاکتورهایی 
از قبیل نبود متقاضی برای برخی کدرشته  محل ها یا تغییر 
در ساختار ســنی ایجاد شــده در مناطق گوناگون و کل 
کشــور، تعداد زیادی از موسسات آموزش عالی غیردولتی 
دچار کمبود دانشــجو شده اند و حتی خیلی از دانشجویان 
صرفا دنبال رشته هایی هستند که بازار کار داشته باشند. 

عمادی در ادامه یادآور شــد: موسســات آمــوزش عالی 
غیردولتــی، همه نکاتی که در مورد تحولات کلی در نظام 
آموزش عالی در معاونت آموزشــی وزارت علوم بررســی 
می شــود را در نظر دارد و می خواهیم موسســات آموزش 

عالی غیردولتی نیز با تحول پیش رو همراه شــوند، ضمن 
اینکه لازم است بتوانیم از اصل ۳۰ قانون اساسی و کفایت 
آموزش بهره گیری کنیم تا موسسات دانشگاهی غیردولتی 

نیز تقویت شــوند. مدیر کل دفتر آموزش عالی غیردولتی 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری در ادامه عنوان کرد: باید 
خانواده هایی که می خواهند فرزندانشان با هزینه هایی آزاد، 

در موسســات غیردولتی درس بخوانند، این امکان را برای 
خودشــان فراهم ببینند. ما از این افراد حمایت می کنیم و 
این حمایت ها هم اکنون مشهود است و با دو شعار حمایت 
و ســاماندهی کار را پیش می بریم. عمادی تاکید داشــت: 
تمامی موسسات آموزش عالی غیردولتی که اکنون در حال 
فعالیت هســتند و در کار آن ها جدیت و عدم تخلف قابل 
مشاهده است، مورد حمایت ما قرار می گیرد و ساماندهی 
که در خصوص این دانشــگاه ها خواهیم داشــت، در حد 
طرح تحولات کلی اســت و مطمئنا با ســابقه ۳۷ ساله ای 
که موسســات غیردولتی در آموزش عالی ایران دارند، نیاز 
اســت که در شرایط جمعیتی روز و در حالی که موسسات 
ما به دلیل کاهش دانشجو دچار مشکلاتی شده اند، آنالیزی 
از سوی ما انجام شــود و ببینیم چطور می توانیم در طرح 
ساماندهی آموزش عالی نقش درستی ایفا کرده و از کمیت 

و کیفیت دانشگاه های غیردولتی دفاع کنیم. 
او با بیان اینکه اگر نیاز باشد با توجه به مطالبات منطقه ای، 
می توان تغییراتی در کدرشته محل های فعلی ایجاد کرد، 
توضیح داد: در تحولات پیش رو، نیازهای منطقه ای را باید 
در نظر داشت و متناسب با این نیازها، می توانیم رشته هایی 
را طراحی، تقویت و احیا کنیم که هم به اشــتغال منطقه 
کمک کند و هم اگر قرار بود هزینه هایی برای آموزش هایی 
متناســب با مطالبات منطقه و بوم در آموزش عالی صرف 
شــود، حاصل این هزینه های مــادی و غیرمادی، افزایش 
ســطح دانش و علم منطقه در همان حوزه ای باشــد که 

نیازمند آن است.

مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان تهران با تاکید بر 
اینکه پسماندســوزی های غیرقانونی در حاشــیه پایتخت 
یکی از عوامل مهم تشــدید آلودگی هوا هســتند، گفت: 
براســاس آمار وزارت کشور، ۴ میلیون خودرو و ۲ میلیون 
موتورسیکلت فرسوده در سطح استان تهران تردد می کنند.
علیرضــا مزینانــی در گفت وگو با یلنا بــا تاکید بر این که 
آلودگی هوا مهمترین معضل محیط زیســتی استان تهران 
محسوب می شود، اظهار داشــت: با وجود این که آلودگی 
هوا معمولا در نیمه دوم ســال تشدید می شود، اما در نیمه 
اول سال نیز در برخی روزها شاهد هوای آلوده هستیم. به 
دلیــل این که آلودگی هوای تهران منابع مختلفی دارد که 
البته مهمترین آنها ذرات معلق آلاینده اســت که در شش 
ماهه دوم بر اثر پدیده وارونگی دما، ماندگاری بیشتری در 
هوا پیدا می کند و در ســال گذشــته نیز به دلیل شرایط 
آب وهوایــی خاصی که داشــتیم، تهــران و برخی دیگر از 
شــهرهای اســتان روزهای زیادی را در شــرایط اضطرار 
آلودگی هوا به سر بردند.وی افزود: تردد بیش از حد وسایل 

نقلیه، مهمترین عامل تشدید آلودگی هوای کلانشهر تهران 
محســوب می شود و متاســفانه بخش قابل توجهی از این 
وســایل نقلیه، از کامیون ها گرفته تا اتوبوس ها، تاکسی ها، 
موتورســیکلت ها و حتی خودروهای ســواری شــخصی، 
فرسوده هستند و اساسا به دلیل کند اجرا شدن آیین نامه از 
رده خارج کردن وسایل نقلیه فرسوده، سال به سال شاهد 
افزایش میزان تردد وســایل نقلیه دارای سن فرسودگی در 

سطح استان و شهر تهران هستیم.
مدیرکل حفاظت محیط زیست با بیان این که براساس تدابیر 
اتخاذشده، امسال حتما سرعت از رده خارج کردن خودروها 
و وســایل نقلیه فرسوده در سطح کشــور افزایش می یابد، 
گفــت:  با توجه به این که در ســال ۱۴۰۲ برای امور لازم 
در جهت مبارزه با آلودگی هوا از جمله از رده خارج کردن 
وسایل نقلیه فرسوده، بودجه مناسبی توسط دولت در نظر 
گرفته شده است، امیدواریم اعتبارات مربوطه هرچه زودتر 
تخصیص یابد تا شاهد تسریع روند اجرای آیین نامه مربوطه 
باشــیم. وی در ادامه تاکید کرد: در حال حاضر براســاس 

آمار وزارت کشور، نزدیک ۴ میلیون خودروی فرسوده و ۲ 
میلیون موتورسیکلت فرسوده در سطح استان تهران تردد 
می کنند و بخش اعظمی از آلودگی هوا ناشــی از تردد این 
وسایل نقلیه است. امیدواریم امسال با کمک وزارت کشور و 
شهرداری ها روند سریع تری را در از رده خارج کردن وسایل 
نقلیه فرسوده شــاهد باشیم تا در نیمه دوم سال، وضعیت 

آلودگی هوای تهران بهتر از سال گذشته باشد.
مزینانی با تاکید بر این که پسماندسوزی های غیرقانونی از 
جمله عوامل تاثیرگذار بر آلودگی هوا بخصوص در حاشیه 
شــهر تهران اســت، عنوان کرد: در سه ماه از سال گذشته 
که در بیشــتر روزهای آن در شــرایط اضطرار آلودگی هوا 
قرار داشتیم، کارشناسان ما بارها با موارد پسماندسوزی در 
حاشیه شهر بخصوص در جنوب تهران مواجه شدند، چراکه 
برخی عوامل غیرمجاز با کمک دوره گردها، زباله های سطح 
شــهر را جمع می کنند و بعد از تفکیک آنها در کارگاه های 
غیرمجاز تفکیک زباله یا اراضی کشــاورزی اجاره ای خارج 
از شــهر، بخش غیرقابل استفاده پسماندها را بدون رعایت 

اصول بهداشتی می سوزانند تا فلزات و مواد ارزشمند داخل 
زباله ها را اســتحصال کنند و به صورت غیرمجاز به فروش 
برسانند.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران ادامه 
داد: بخشــی از پسماندســوزی های تهران در حاشیه بلوار 
آزادگان اتفاق می افتد و البته در خارج از پایتخت نیز شاهد 
پسماندســوزی غیرقانونی هستیم. عوامل محیط زیست در 
سال گذشته با ده ها مورد از این پسماندسوزی ها برخورد و 
واحد های مربوطه را پلمب کردند، اما لازم است شهرداری ها، 
فرمانداری ها و دهیاری های سطح استان نیز بیش از پیش 
در ایــن زمینه با ما همکاری کننــد. وی در پایان تصریح 
کرد: امســال برنامه ریزی کرده ایم کــه از همان نیمه اول 
سال برخورد با پسماندســوزی های غیرمجاز و کارگاه های 
غیرقانونی تفکیک زباله را با کمک عوامل شــهرداری ها و 
فرمانداری ها در دستور کار قرار دهیم تا قبل از این که وارد 
نیمه دوم سال و شرایط اضطرار آلودگی هوا شویم، این امر 
را به شــکل مناسب تری نسبت به سال گذشته ساماندهی 

کرده باشیم.

رئیس ســازمان ثبت احوال از احتمــال تعریف بازه زمانی 
برای تعویــض شناســنامه ها در آینده نزدیــک خبر داد 
و گفت: امــکان دارد تا چندی دیگر پــس از هماهنگی با 
دستگاه های مختلف بازه زمانی برای تعویض شناسنامه ها را 
تعریف کنیم.به گزارش ایسنا، هاشم کارگر در تشریح آخرین 
وضعیت صدور کارت های ملی هوشمند در جمع خبرنگاران 
تصریح کرد: عقب افتادگی دو ســال و شش ماهه در حوزه 
صدور و تحویل کارت های ملی وجود داشت که حدود ۱۰ 
میلیون کارت ملی هوشمند را شامل می شد که خوشبختانه 
اواخر سال گذشــته ۱۰ میلیون کارت صادر و بدهی قبلی 

به اتمام رسید.
وی تأکید کرد: در تلاش هســتیم نیمه اول ســال جاری 
حدود ۵ میلیون ثبت نام جدید که بخشــی مربوط به سال 
۱۴۰۰ و اکثریت آن مربوط به سال ۱۴۰۱ است را تحویل 
دهیم تا به این ترتیب در صورت همراهی و همکاری شرکا 
ثبت نام کارت های ملی هوشمند را در نیمه دوم سال جاری 
بروز کنیم و تحویل کارت هر متقاضی در کمتر از یک ماه 
انجام شود.رییس سازمان ثبت احوال کشور افزود: بر اساس 
آنچه که پیشــتر نیز در رســانه ها اطلاع رسانی شده است 
تمامی کارت های ملی تا سال ۱۴۰۵ اعتبار خواهند داشت. 
اما برای موضوع تمدید کارت های ملی یکی از اقداماتی که 
دنبال می کنیم باز مطالعه و تحقیق مجدد برای کارت های 

ملی است.
وی ادامه داد: در حقیقت مطالعات کارت های ملی هوشمند 
فعلی مربوط به ۱۵ سال قبل است، باتوجه به تغیرات حوزه 

فناوری، بــی تردید بازنگری در وضعیــت کلی کارت های 
ملی ضروری اســت تا با کمترین هزینه و بیشترین کارایی 
این کارت ها برای متقاضیان صادر شــود. برای مثال یکی 
از مواردی که بعضا مورد اعتراض قرار گرفته اســت شیوه 
عکس های استفاده شــده بر روی کارت های ملی است که 
قطعا برای تمدید بعد از ســال ۱۴۰۵ این موضوع و موارد 

بسیار دیگری در مطالعات مدنظر قرار خواهد گرفت.
کارگر تاکید کرد: قطعا در تمدید کارت های ملی باید چهره 
جدید افراد ثبت شــود که در مطالعــات همه راهکارهای 
مناســب و بهره گیری از فناوری های بــروز مورد تحقیق 
قــرار می گیرد. کارت های ملی فعلی نیز قابلیت های زیادی 
دارد؛ اما برای بهــره برداری از این قابلیت ها نیازمند کارت 
خوان های متفاوتی اســت که شاید بعضا امکان استفاده از 

این قابلیت ها را دشوار کرده است.
رئیس سازمان ثبت احوال کشور در پاسخ به سوالی درباره 
سامانه تشــخیص چهره ایرانیان نیز گفت: پردازش تصویر 
در حوزه های مختلف در دنیا مورد اســتفاده قرار می گیرد؛ 
در حقیقت احراز هویت باید غیرحضوری باشــد بر همین 
اساس باید سامانه ای وجود داشته باشد که به لحاظ چهره 
تشــخیص انجــام و اصالت هویتی فرد را احــراز کند. این 
ســامانه در حال حاضر مبتنی بر تــوان داخلی تولید و در 

حال استفاده است و در آینده نیز سامانه های دیگر سازمان 
ثبت احوال کشور همانند» هدا « از سامانه تشخیص چهره 
اســتفاده خواهند کرد.وی درباره تعویض شناسنامه ها نیز 
گفت: برای تعویض شناســنامه ها بازه زمانی نگذاشتیم؛ اما 
توصیه جدی ما این است که شهروندان حتما برای تعویض 

شناسنامه اقدام کنند. 
بــه این ترتیب هم اطلاعات آنهــا در پایگاه داده های ثبت 
احوال به روز می شــود و هم از بســیاری ســو استفاده ها 
جلوگیری خواهد شــد و البته امــکان دارد تا چندی دیگر 
پس از هماهنگی با دســتگاه های مختلف، بازه زمانی برای 
تعویض شناســنامه ها تعریف کنیم.کارگر درباره زمان لازم 
بــرای تعویض و صدور شناســنامه های جدیــد گفت: در 
سازمان ثبت احوال زمان صدور شناسنامه ها یک تا سه روز 
زمان می برد، اما زمان ارسال آنها توسط پست و رسیدن به 
دســت متقاضی موضوعی است که به شرکت پست ارتباط 

دارد و در شهرهای بزرگ طولانی تر است.
وی تاکید کرد: دفاتر پیشخوان دولت ارائه دهنده خدمات 
دولتی هســتند و برای ارائه خدمات ثبت احوال ضوابطی 
وجود دارد که اگر آنها را رعایت کنند ســازمان ثبت احوال 
برای ارائه این خدمات به آنها مجوز می دهد.رییس سازمان 
ثبت احوال کشور درباره ارائه آمارهای ثبتی از سوی سازمان 

ثبت احوال کشــور نیز گفت: سازمان ثبت احوال سازمانی 
است که هر آماری که ارائه می دهد مبتنی بر داده های ثبتی 
اســت؛ لذا این آمار قابل اتکا هستند. نرخ باروری بر همین 
اساس برای سال ۱۴۰۰ محاسبه و اعلام شد و بزودی نرخ 

باروری برای سال ۱۴۰۱ نیز محاسبه و اعلام خواهد شد.
وی درباره صــدور گواهی ولادت و فــوت الکترونیکی نیز 
گفــت: در تلاش هســتیم فرایندهــا را الکترونیک کنیم 
و در همین راســتا ظرف یک ماه آینــده بحث الکترونیک 
شــدن گواهی های ولادت و فوت اجرایی خواهد شد.کارگر 
در بخش دیگری از صحبت های خود به ســامانه »سهیم« 
سازمان ثبت احوال کشور اشاره کرد و افزود: بستری فراهم 
شــده تا در تعامل با مردم، همه خدمات ثبت احوال را در 
قالب آن ارائــه کنیم که در حال حاضر ۱۹ خدمت در این 
ســامانه ارائه می شــود و روز به روز نیز تعداد این خدمات 
افزایش می یابد. یکی از اقدامات ســازمان شــجره نامچه 
خانواده است که مشخصات فرد، پدر، مادر و همه فرزندان را 
قابل مشاهده کرده است و نشانی که از افراد در پایگاه ثبت 
احوال وجود دارد نیز قابل مشــاهده است و امکان ویرایش 

برای همه آنها فراهم شده است.
وی تاکید کرد: این شجره نامچه روز به روز کامل تر خواهد 
شد. بی تردید یکی از موضوعات مهم در کشور روابط سببی 
و نســبی اســت که در موضوعات اقتصادی و... بسیار حائز 
اهمیت اســت و بحث ذینفع واحد در مسائل اقتصادی نیز 
در حال حاضر در کشور ما جایش خالی است که در صورت 

تحقق از بسیاری تخلفات جلوگیری می شود.

مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی جوانان وزارت 
ورزش و جوانان با اشــاره به صدور مجوز مراکز همسریابی 
به عنوان یکی از وظایف وزارت ورزش و جوانان در راستای 
اجرای قانون جوانی جمعیت، گفت: در حال حاضر ۳۳ مجوز 
برای مراکز همسریابی در ۱۵ استان کشور صادر شده است 
و در واقع فقط این ۳۳ مرکز، قانونی هستند.حجت الاسلام 
مهدی متقی فر در گفت وگو با ایســنا، همزمان با آغاز هفته 
ملی جمعیت درباره وظایف وزارت ورزش و جوانان پیرامون 
اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، اظهار کرد: 
اجرای مواد قانون جوانی جمعیت یک بخش عمومی و یک 
بخش اختصاصی دارد که موارد بخش عمومی شامل مسائلی 
نظیر فرهنگ ســازی در راستای افزایش جمعیت است که 
وظیفه تمام دستگاه ها اســت اما وظایف بخش اختصاصی 
برای هر دستگاهی متفاوت اســت.وی با بیان اینکه وزارت 
ورزش و جوانان ســه تکلیف اختصاصی در راستای اجرای 
قانون جوانی جمعیت دارد، درباره این سه تکلیف اختصاصی 
توضیــح داد: یکی از تکالیفی کــه قانون جوانی جمعیت بر 
دوش وزارت ورزش و جوانــان قرار داده اســت بحث صدور 
مجوز برای مراکز فعال در امر  انتخاب همســر با همکاری 
و تاییــد ســازمان تبلیغات اسلامی اســت. دو وظیفه دیگر 
نیــز حمایت از گروه های مردمی فعــال در حوزه جمعیت و 
اختصــاص پنج درصد از بودجــه وزارت ورزش به پژوهش 
در حوزه جمعیت است.به گفته متقی فر، در راستای اجرای 

قانون جوانی جمعیت، وزارت ورزش و جوانان مکلف اســت 
هرســاله حداقل پنج درصد از اعتبارات پژوهشی خود را به 
مطالعات و پژوهشهای مرتبط با خانواده  و فرزندآوری و رشد 
جمعیت و در راســتای اولویت  های پژوهشی که هر ساله از 

سوی ستاد ملی جمعیت تعیین می شود، اختصاص دهد.
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی جوانان وزارت 
ورزش و جوانان با بیان اینکه ما حتی بیشتر از تکالیفمان در 
راستای اجرای قانون جوانی جمعیت فعالیت کرده ایم، درباره 
صدور مجوز برای مراکز همسریابی توضیح داد: صدور مجوز 
برای مراکز همسر یابی از ســال گذشته راه افتاد و از سال 
گذشــته تا کنون ۳۳ مجوز برای مراکز همسر یابی در ۱۵ 
استان کشــور صادر شده است. در واقع در حال حاضر تنها 
این ۳۳ مرکز فعال در امر انتخاب همســر به صورت قانونی 
مشغول فعالیت هســتند.بنا بر اظهارات متقی فر، بیشترین 
مجوزهای صادره برای مراکز همســریابی به ترتیب مربوط 
به اســتان های تهران با ۸ مجوز، قم با ۵ مجوز و اصفهان با 
۴ مجوز است. همچنین در هر یک از استان های آذربایجان 
شــرقی، خراســان رضوی،فارس، کهگیلویه و بویراحمد و 
مرکــزی دو مرکز همســریابی و در هر یک از اســتان های 
آذربایجان غربی، چهارمحال و بختیاری، خراســان شمالی، 
زنجان، کرمانشاه و گلستان نیز یک مرکز همسریابی مجوز 

دریافت کرده اند.
به گفته وی، کسانی که در این حوزه در حال فعالیت هستند 

باید به سامانه ملی بررسی صلاحیت مراکز همسان گزینی 
ســازمان تبلیغات اســلامی به آدرس smhido.ir مراجعه 
کنند، آنجا درخواســت خود را ثبت کنند و پس از آنکه از 
سوی سازمان تبلیغات اســلامی تحقیق و استعلام مدارک 
آنها انجام شــد، نهایتا متقاضی دعوت به مصاحبه می شود.
متقی فر خاطر نشان کرد: پس از اینکه متقاضیان در مصاحبه 
این ســازمان موفق شدند، یک کد تایید دریافت می کنند و 
ســپس باید به درگاه ملی مجوزهــا مراجعه کنند و آن کد 
تایید را برای گرفتن مجوز آنجــا وارد کنند. در واقع مجوز 
مراکز همسریابی آنلاین و الکترونیکی و به صورت رایگان از 

طریق درگاه ملی مجوزها صادر می شود.
وی در عین حال تاکید کرد کــه از این پس افراد فعال در 
امر همسریابی و انتخاب همسر حتما باید برای این فعالیت 
خود دارای مجوز باشــند چراکه با تعاملی که با قوه قضاییه 
انجام شــده اســت با هرکس که بدون مجوز در این زمینه 
فعالیت کند برخورد خواهد شد.مدیرکل دفتر برنامه ریزی 
و توســعه اجتماعی جوانان وزارت ورزش و جوانان، درباره 
شــرایط دریافت مجوز از ســوی مراکز فعال در امر انتخاب 
همسر نیز بیان کرد: تمامی گروه های مردمی و سایر فعالین 
این حوزه باید رزومه ای در این راســتا داشته باشند. تحقیق 
میدانی درباره رزومه آنها انجام می شود. به طوری که به یک 
ســایت، کانال یا گروه مجازی فعال در امر انتخاب همســر 
مجوز داده نمی شود. متقاضیان باید یک دفتر کار به عنوان 

مرکز همسریابی داشته باشند. حتی مکانی که متقاضیان به 
عنوان مرکز معرفی می کنند نیز بازدید می شود و باید تایید 
شــود. افرادی که در آن مرکز می خواهند فعالیت کنند نیز 

باید معرفی و روزمه آنها بررسی شود.
متقی فر در پاســخ به این سوال که آیا مراکز همسریابی در 
قبال معرفی پسر و دختر به یکدیگر  برای ازدواج می توانند 
از آنها هزینه ای دریافت کننــد؟، توضیح داد: برخی از این 
مراکز به طور رایگان فعالیت می کنند اما برخی دیگر در قبال 
خدماتی که ارائه می دهند اعم از مشــاوره و معرفی دختر و 
پسر به یکدیگر ممکن است از آنها هزینه ای دریافت کنند و 
این اختیار را دارند در قبال خدماتی که ارائه می دهند از افراد 
هزینه دریافت کنند.وی همچنین با اشاره به ماده ۳۱ قانون 
جوانــی جمعیت درباره تکلیف وزارت ورزش و جوانان برای 
حمایــت از گروه های مردمی فعال در حوزه جمعیت، عنوان 
کــرد: طبق این مــاده وزارت ورزش باید حداقل ۳۰ درصد 
از بودجه حمایتی از ســازمان  های مردم نهاد و تشکل های 
فرهنگی را به مجموعه  هایــی از قبیل گروه های فرهنگی و 
جهادی، کانون  های فرهنگی مســاجد و سازمان های مردم 
نهاد که در جهت کاهش سن ازدواج، تسهیل ازدواج جوانان، 
تشویق به فرزندآوری و اســتحکام خانواده با رویکرد دینی 
تشکیل شده، اختصاص دهند. در این راستا وزارت ورزش و 
جوانان در سال گذشته از بیش از ۱۵۰ گروه مردمی در حوزه 

ازدواج و جمعیت حمایت کرده است.

سرپرســت وزارت آمــوزش و پرورش گفــت: احتمالا امر 
رتبه بندی معلمان تا شنبه تمام شود.

به گزارش ایسنا، رضامراد صحرایی در حاشیه جلسه دیروز 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره رتبه بندی معلمان 
اظهــار کرد: زمانی کــه من به وزارتخانــه آمدم همچنان 
تعدادی از معلمان باقی مانده بودند که حدود ۷۵ هزار نفر 

تخمین زده می شدند. 
تعــدادی هم اعتراض داشــتند و تا روز ۱۱ اردیبهشــت 
اعتراض کردند و در ســامانه ثبت شــدند و کارگروه های 

بررسی تشکیل شد تا به آن ها رسیدگی کنند.
وی افزود: در بررســی اعتراضات اصل بر رتبه استحقاقی 
اســت و تلاش مان این اســت تا آخر اردیبهشــت همگی 
معلمان رتبه دریافت کنند. این ماه طبق گزارشــی که به 
من داده شــده از بین این ۷۵ هزار نفر بیش از ۸۵ درصد 

آنان تعیین تکلیف شده اند.

صحرایی یادآور شد: وقتی همه معلمان رتبه بندی شدند به 
بازنگری آیین نامه می پردازیم و بنا بر این است که به امسال 
برســد اما اول باید رتبه بندی تمام شود تا بر اساس نتایج 
اصلاح خود را انجام دهیم. ســازمان اداری استخدامی هم 
موظف اســت نظارتی به رتبه های داده شده داشته باشد.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: کاری که این 

دولت انجــام داد کار بزرگی بود و یک کار بزرگ خطا هم 
دارد هرچند نباید داشــته باشــد اما به طور طبیعی اتفاق 
می افتد ولی آن چه مهم است این است که رتبه بندی تغییر 
جدی در وضعیت معلمان ایجاد کرده اما معلمان هم توقع 
دارند که این امر متناســب با شــأن آنان باشد که درست 
است و در جاهایی آیین نامه در این زمینه متناسب نیست.

وی گفت: احتمال می دهم که امر رتبه بندی تا شنبه تمام 
شود و حتی ممکن است همین الان که صحبت می کنیم 

تمام شده باشد.


